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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Lep pozdrav vsem skupaj. Danes je imela koalicija zadnji redni 
sestanek v tem mandatu. Vesel sem, da je bila sestava na tem sestanku enaka kot na prvem, ko smo 
podpisovali koalicijsko pogodbo. Na nek način je to zgodovinski dan in tudi zgodovinski dosežek. Prvič 
v zgodovini samostojne Slovenije se je zgodilo,da je koalicija, ki se je sestavila po volitvah, ki je 
oblikovala izvršilno in zakonodajno oblast, mandat tudi končala v enaki sestavi. Že samo to dejstvo 
govori o tem, da je za nami stabilen mandat, ki je v veliki meri omogočil, da se nismo ukvarjali s 
političnimi turbulencami, ampak s ključnimi razvojnimi vprašanji in s potrebami državljank in državljanov. 
 
Ta mandat, merjeno z efektivnim časom ni bil enako dolg kot so normalni mandati, in to predvsem 
zaradi naloge, ki jo je ta koalicija prevzela potem, ko je že bila podpisana koalicijska pogodba. Ta 
naloga je bila predsedovanje Evropski uniji. Slovenija je predsedovala prvič v obliki sodelovanja v triu, 
to pomeni, da smo bili v vodstveni ekipi Evropske unije 18 mesecev, leto in pol. To je terjalo tudi daljše 
priprave. Šest mesecev je Slovenija tudi samostojno vodila Evropski svet in Svet Evropske unije. 
Efektivno je bilo zaradi tega časa za realizacijo zastavljenih nalog manj, vendar pa smo naredili vse, da 
se to na učinkovitosti ni odrazilo. 
 
Statistika realizacije koalicijske pogodbe, mislim, da je tudi na ekranu in da vam bodo to razdelili, kaže, 
da je koalicija v koalicijski pogodbi načrtovala 706 konkretnih, merljivih ukrepov, ki jih je nameravala 
izvesti v tem mandatu. Da je gledano objektivno izvedenih oziroma realiziranih 80% teh ukrepov, da 
bodo nekateri še realizirani in da jih približno 5 do 6 odstotkov ne bo realiziranih. 
 
Ta pregled, ki je pred vami, je zelo natančen, preverljiv, merljiv. 58 oziroma skoraj 59 odstotkov je bilo v 
koalicijski pogodbi predvidenih in je tudi realiziranih ob koncu mandata, takšnih ukrepov, ki se lahko 
začnejo in zaključijo v štirih letih, se pravi v trajanju časa enega mandata. Približno 30% je bilo ukrepov, 
ki jih ni možno zaključiti v celoti v teku enega mandata. Tako, da so ti realizirani delno. Nekateri pa so 
seveda tudi takšni, nekaj več kot 6%, ki bi lahko bili realizirani, pa niso bili zaradi različnih razlogov.  
Vendar pa ta statistika in samo poročilo o realizaciji koalicijske pogodbe, ne govori o celotnem delu 
koalicije v tem mandatu. Tako zakonodajna kot tudi izvršilna veja oblasti sta se v preteklih treh letih in 
pol ukvarjali tudi s številnimi nalogami, ki niso bile predvidene, ki v času, ko smo podpisovali koalicijsko 
pogodbo, niso bile znane in niso bile na vidiku.  
 
Daleč največje znotraj tega je že omenjeno predsedovanje Evropski uniji. Ko smo podpisovali 
koalicijsko pogodbo, Slovenija te ponudbe še ni imela. Državni zbor se je potem odločil, da  sprejme to 
ponudbo novembra leta 2004. Treba je bilo poiskati čas, prostor, energijo in potenciale za to, da smo to 
veliko nalogo realizirali. Potem je bilo tukaj veliko dogodkov, ki se pač zgodijo in katere je treba 
realizirati in na katere je treba reagirati. Tako zakonodajna kot izvršilna veja oblasti v tem mandatu sta 
reagirali na vse takšne dogodke. Tako je bilo sprejetih recimo vrsta interventnih ukrepov za blažitev 
posledic inflacije oziroma podražitev, še posebej hrane. Koalicija je reagirala vedno, kadar se je zgodilo 
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kaj nepredvidenega v smislu naravnih nesreč ali kaj podobnega. Koalicija je še posebej socialni, 
gospodarski in finančni del koalicijske pogodbe že v prvi polovici mandata dopolnila z nekaterimi ukrepi 
iz programa gospodarskih in socialnih reform, ki v koalicijski pogodbi niso bili predvideni, so pa bili 
izvedeni. 
 
Ključni dosežki koalicije, mislim, da je tudi gradivo v zvezi s tem razdeljeno. Težko se je odločati med 
nekaj sto pomembnimi ukrepi in sistemskimi rešitvami, ki smo jih sprejeli in delati nek vrstni red, tako da 
tudi to, kar bom sedaj naštel, ni popolno. Vendar bi vseeno dal na prvo mesto povečanje zaposlenosti 
in hkratno znižanje brezposelnosti. Slovenija ima po dveh letih in pol delovanja te koalicije zgodovinsko 
nizko brezposelnost in hkrati zgodovinsko visoko zaposlenost. Samo v prvih treh letih tega mandata, do 
konca leta 2007, je bilo v Sloveniji ustvarjenih na novo, in to predvsem v gospodarstvu, ker v javni 
upravi se je zaposlenost  v tem času znižala, 37. 500 novih delovnih mest, do konca tega mandata pa 
bo ta številka novih delovnih mest šla preko 45. 000. To je daleč največje povečanje zaposlenosti v 
kateremkoli mandatu v Sloveniji v primerljivem času. 
 
Potem na drugem mestu pomena je znižanje javne porabe. Javna poraba je v Sloveniji od 
osamosvojitve naprej rasla. To je prvi mandat, kjer smo javno porabo znatno znižali, pocenili 
funkcioniranje države brez tega, da bi bile katerekoli socialne pravice zmanjšane. Za 3,2 % je bila ta 
javna poraba znižana v času do konca lanskega leta, in to je tudi v evropskem merilu daleč najboljši 
dosežek v tem smislu. Slovenija je prvič v tem mandatu ustvarila proračunski presežek. Lansko leto je 
bilo prvo leto v zgodovini Slovenije, ki ga nismo zaključili s proračunskim primanjkljajem. Leto 2008 bo 
drugo takšno leto, zapovrstno leto s proračunskim presežkom. 
 
 V času tega mandata smo izpolnili pogoje za vstop v evroobmočje, prevzeli smo tudi evro, kot prva 
nova država članica, stopili smo v Schengenski prostor, odpravili notranje meje, prostor svobode se je, 
ko gre za svobodo gibanja, bistveno povečal. Bistveno se je povečala učinkovitost javne uprave, kljub 
temu, da se je število zaposlenih zmanjšalo. Slovenija je po uvajanju elektronskega poslovanja, po 
uvajanju poslovanja brez vrst, prišla iz repa evropske lestvice na to prvo polovico, na drugo mesto. In ta 
dosežek je bistveno razbremenil tako stroške kot tudi potrato časa državljanov. V tem mandatu so se 
plače in pokojnine realno dvignile. Tekom prejšnjega mandata so upokojenci izgubili dve in pol 
pokojnini, v teku tega mandata so jih dobili nazaj. In so tako realne plače kot pokojnine, tako povprečne 
plače kot pokojnine, znatno višje kot so bile ob začetku tega mandata. 
 
V tem mandatu smo vzpostavili mehanizme za varstvo konkurence, kar ima in bo imelo dolgoročne 
pozitivne učinke na cenejše življenje in na boljše varovanje statusa potrošnikov v državi. Okrepili smo 
tudi delovanje pravne države, še posebej na tistih točkah, kjer so bile prej temne oziroma sive lise. 
 
Kot velik uspeh si ta koalicija šteje podpis socialnega sporazuma. Kljub dolgotrajnim, napornim 
pogajanjem, smo uspeli uskladiti socialni sporazum za letošnje in naslednji leti tako z delodajalci kot z 
delojemalci. Gre za zelo pomemben akt, ki vnaša tako makroekonomsko kot socialno stabilnost v 
aktualna razvojna leta v Slovenijo. 
 
Vzpostavljen je bil tudi, po petnajstletnih naporih, pregleden sistem plač v javnem sektorju in to bo 
omogočilo tudi realno vrednotenje dela v tem sektorju. Ta vlada je bila prva, ki je v času svojega 
mandata obiskala vse dele Slovenije kot celota, kot vlada. Te prakse prej nikoli ni bilo. Naredili smo dva 
kroga. Vlada je efektivno imela 30 sej izven Ljubljane, po vseh pokrajinah, in kot celota je preživela med 
ljudmi na terenu v gospodarstvu več kot 60 dni. To je pripomoglo k temu, da so bili številni problemi, na 
katere smo naleteli, rešeni v efektivnem času.  
 
Seveda je nekaj projektov, ki smo jih načrtovali v koalicijski pogodbi, ki niso bili realizirani, in to 
obžalujemo. Eden od teh je uvedba pokrajin – zagotavljanje enakih izhodiščnih možnosti vsem 
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prebivalkam in prebivalcem države s pomočjo instrumentov, ki jih prinaša regionalizacija. Ta projekt je 
še vedno v zakonodajnem postopku. Že zdaj pa je jasno, da cilja, ki smo ga imeli na samem začetku, 
se pravi, da se pokrajinske volitve izvedejo hkrati z državnozborskimi, da tega cilja ne bomo dosegli. Še 
vedno pa upamo, da bo dosežen cilj, da pripeljemo zakonodajo do konca. Ta bi omogočal potem, da 
pokrajine vzpostavimo z lokalnimi volitvami do leta 2010. 
 
Med nalogami, ki smo jih posebej omenili v koalicijski pogodbi, nismo bili v celoti uspešni tudi pri 
privatizaciji. Ta projekt je bil ponekod zelo uspešen, ponekod manj uspešen in nekaj nalog tukaj ostaja 
nerealiziranih. Danes smo na sestanku ugotovili tudi, da koalicija ni uspela - ob uporabi načela, da ne 
bomo šli na preglasovanje, ampak na konsenz - zagotoviti podpore vseh parlamentarnih dejavnikov za 
sprejem tako imenovanih vojnih zakonov, predvsem zakona o žrtvah vojnega nasilja in zakona o 
grobiščih. In to obžalujemo. Koalicija bi sicer s preglasovanjem rešitve sprejela, vendar tega nismo 
želeli, ker mrtvih ne želimo pokopavati s preglasovanjem. 
 
Od tistih zadev, ki jih lahko štejemo med dodane vrednosti vsake koalicije naj omenim, da je bila ta 
koalicija prva v zgodovini slovenske države, ki je tudi opoziciji ponudila polnopravno in enakopravno 
sodelovanje pri sprejemanju ključnih razvojnih rešitev. Ponudili smo in podpisali z večino opozicijskih 
strank Partnerstvo za razvoj. V okviru tega partnerstva smo usklajevali več kot 60 zakonov in drugih 
sistemskih rešitev za izvedbo paketa gospodarskih in socialnih reform. Več kot 60% tega paketa je bilo 
v celoti usklajeno z opozicijo, precej z največjo opozicijsko stranko, tudi s poslancema manjšin oziroma 
predstavnikoma manjšin v državnem zboru. Ključni reformni ukrepi, ki jih je sprejela ta koalicija v tem 
mandatu, so dobili bistveno večjo podporo v državnem zboru kot pa šteje število glasov te koalicije.  
 
Ta koalicija je bila tudi prva, ki je nudila opoziciji možnost popolnega nadzora tudi v sektorjih, kjer tega 
nadzora s strani opozicije nikoli prej ni bilo. Vsi nadzorni sveti v vseh infrastrukturnih in drugih javnih 
podjetjih, kjer ima država večinsko lastništvo, imajo v svoji sestavi tudi predstavnike opozicijskih strank. 
Tudi tisti, ki danes pravijo, da niso bili nikoli predlagani. 
 
Kot tretjo zadevo v tem sklopu naj navedem tudi to, da je ta koalicija, ko je šlo za reševanje nekaterih 
vprašanj nacionalnega pomena, recimo odprtih vprašanj s sosednjo Hrvaško, povabila v komisije, ki 
pripravljajo konkretne rešitve tudi predstavnike opozicije. Opozicija je te predstavnike predlagala, vlada 
jih je imenovala. In obe mešani komisiji, ki se zdaj ukvarjata z iskanjem rešitev, sta sestavljeni tako, da 
imata v svoji sestavi strokovnjake iz različnih političnih sfer, tudi na podlagi neposrednih predlogov 
opozicije.  
 
Toliko na kratko z moje strani. Ob koncu bi želel poudariti to, da je koalicija tako v sferi izvršilne kot v 
sferi zakonodajne oblasti delovala tako usklajeno. Kolegi, ki jih sicer danes ni tukaj z nami, so pa bili na 
sestanku, mislim na vodje poslanskih skupin, pravijo, da so imeli v teh treh letih in pol več kot tisoč 
usklajevalnih sestankov, tako da pravzaprav vlada pred tem oziroma brez tega, da bi koalicija uskladila 
neke zakonodajne rešitve, ni obravnavala nobenega zakona, kar je seveda pripomoglo k temu, da je 
bilo potem v sami parlamentarni proceduri bistveno več časa tudi za usklajevanje med koalicijo in 
opozicijo. In če danes pogledate statistiko glasovanj o ključnih zakonih, ki jih je vlada predlagala v tem 
mandatu, parlament pa sprejel, boste videli, da so vsi ti zakoni dobili bistveno večje število glasov kot 
pa je število koalicijskih poslancev in poslank. 
 
Tudi tam, kjer je bilo včasih v razpravi veliko nasprotovanj in hude krvi, je potem, če pogledate spisek 
glasovanja,vidite, da je tudi veliko poslancev opozicije glasovalo za večino zakonov, ki smo jih 
predlagali, kar seveda pomeni, da je bilo to usklajevanje tudi z opozicijo na teh ključnih točkah 
produktivno, da se je to odrazilo potem tudi v takšni podpori. 
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Kot sem dejal na začetku, je bil to zadnji redni sestanek koalicije v tem mandatu, vendar bo koalicija 
odgovorno delovala še naprej do volitev oziroma do vzpostavitve novega državnega zbora in nove 
koalicije. V primeru, da bo potrebno sprejemati kakršnekoli odločitve na vladni oziroma parlamentarni 
ravni, bomo te odločitve uskladili in tudi sprejeli. Zelo sem vesel, da lahko ta svoj uvod oziroma briefing 
iz tega sestanka zaključim z ugotovitvijo, da smo prav vsi koalicijski partnerji na tem današnjem 
sestanku izrazili pripravljenost oziroma odprtost za sodelovanje tudi v prihodnjem mandatu. Nihče 
nikomur ni zaprl nobenih vrat. Ugotovili smo, da smo vzpostavili zelo dobro materialno, stvarno podlago 
v tem, kar je bilo narejenega v smislu realizacije koalicijske pogodbe in tudi drugih stvari, ki smo jih 
naredili in da je na tem temelju smiselno graditi tudi v prihodnje. Hvala lepa. 
 
DR. ANDREJ BAJUK: Prav lep pozdrav, tudi v mojem imenu, v imenu Nove Slovenije. Mi smo zelo 
zadovoljni in seveda tudi ponosni, da smo bili sestavni del te koalicije. To poročilo ali predstavitev, sicer 
kratko, a vendar izčrpno, ki jo je ravnokar opravil gospod predsednik vlade mislim, da je v kolikor bo 
objektivno analizirano in tudi predstavljeno javnosti, bo izkazalo, da to, kar vam danes predstavljamo, 
dejansko tudi drži. Zdaj je čas polaganja računov. Z veseljem in pa z velikim prepričanjem bomo te 
račune tudi še naprej polagal in prevzeli odgovornosti za vse, kar se je zgodilo v tem mandatu.  
 
Prepričani smo, da je delo opravljeno bilo dejansko izčrpno in da so dosežki te koalicije, ki se je 
sestavila na podlagi nekega programa dela, dejansko so tudi veliki, in ta izvajanja tega programa je pa 
tudi dokaz, v kakšni meri učinkovitosti, smo tudi v tem obdobju dosegli. Popolnoma drži to, da smo vsi 
pripravljeni predvsem v imenu stranke, ki ji predsedujem, pripravljeni naprej sodelovati in z veseljem bi 
tudi sodelovali v takšni sestavi kot je bila sedaj. Seveda je to odvisno, kaj bodo volivke in volivci 
povedali v prihodnjih tednih.  
 
Rad bi samo še to poudaril, da to polaganje računov je tudi neka novost, kar se tiče koalicij v 
preteklosti. Nismo bili navajeni, da se en program ne samo predstavi, ampak da se tudi ocena in pa 
delovanje, ali pa izvajanje tega programa tudi javno predstavi. Kot finančni minister pa bi samo rad to 
poudaril, da sem zelo ponosen, da je ta koalicija dejansko izvedla ves ta program, istočasno pa 
zmanjšala javno porabo, kar je, kot je že omenil predsednik, neka novost v naši kratki zgodovini, 
zgodovini naše države. Mislim, da je mogoče naprej tako delovati, socialno državo utrditi, ne samo, da 
jo obdržati, ne glede na to pa istočasno odgovorno delovati s sredstvi, ki nam jih ljudje zaupajo. Kar se 
mene tiče hvala lepa. 
 
JANEZ PODOBNIK, dr. med: Dober dan, spoštovani predsedniki. Izkušnja razvitih parlamentarnih 
demokracij, še posebej v Evropi je, da so stabilne vladne koalicije dobre za državo, za gospodarstvo in 
druge sisteme, ki si želi pogovor in delovanje in aktualna vladna koalicija je taka. Slovenska ljudska 
stranka je od vsega začetka  samega nastanka tako v programskem kot političnem smislu verjela v 
kredibilnost sedanje vladne koalicije. Vanjo smo prispevali vse tisto najboljše, kar kot stranka 
premoremo. Naštel bom tri elemente, v katere pomemben pečat smo gradili tudi ministri, poslanci in vsi 
drugi iz Slovenske ljudske stranke. Prva je sposobnost in izkušenost oziroma kompetentnost pri 
vodenju državnih, vladnih, državnozborskih zadev, državni svet in tako naprej. Zelo pomembna 
izkušnja, ki smo jo vgradili v delo koalicije. 
 
Druga je - občutek za ljudi. Predsednik vlade je že omenil neko novo prakso, ki bo sedaj postala, jaz 
sem prepričan, praksa ali pa kriterij, da vlada mora iti na teren, ampak zato, da tam kot vlada rešuje 
probleme in da jih rešuje na način kot se vladi pritiče. Kadar je šla vlada na teren, je srečala pomemben 
korpus, pomembni prostor županov Slovenske ljudske stranke. Imeti v vladni koaliciji stranko, ki ima 
tako močno zaledje na terenu, je vedno pozitivno. Tretje pa je povezovalnost. Eden od ključnih 
elementov vladne koalicije, njeno izhodišče je stavek, ki pravi, da bo vladna koalicija delovala na način, 
da se presežejo stare delitve. Slovenska ljudska stranka je tako delovala v tej koaliciji, kot tudi že prej.  
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Rad bi še omenil, da v programsko političnem smislu je ta gospodarska, socialna in razvojna 
paradigma, ki jo je vgradila ta vlada, zavezujoča za prihodnost, je evropska in je slovenska. In tudi v 
Slovenski ljudski stranki izražamo pripravljenost za sodelovanje tudi vnaprej. Na preizkušnji bomo v 
letošnji volilni kampanji. Dobro sodelovanje te vladne koalicije, dobri rezultati, na nek način partnerski 
odnosi, ki seveda imajo včasih tudi kakšno prasko, kar je nekaj najbolj normalnega, bodo na preizkušnji 
v letošnji predvolilni kampanji, ki je praviloma vedno tudi dinamična, išče razlike, je lahko tudi nekoliko 
radikalna. Ampak, če bi te štiri stranke zmogle kolegialno nastopanje v letošnji predvolilni kampanji, 
sem prepričan, bi v slovenski politični prostor vnesli neko noviteto, ki bi zelo blagodejno vplivala na 
slovensko politično predvolilno ozračje in Slovenska ljudska stranka bi želela delovati v to smer.  
 
In najbolj nas povezujejo dobri rezultati vladne koalicije, ki jih danes sestavljeno. Tu smo še posebno 
veseli treh elementov: dobrega finančno stabilnega položaja slovenskih občin, dosledna odprtost 
koalicije, da bi ustanovili pokrajine. Ko nekateri očitajo politični slog te vlade, pozabljajo, da je vladna 
koalicija zavestno šla v samoomejitev izvršilne oblasti. Vlada je marsikatero svojo pristojnost dodelila 
pokrajinam, in to je konkretna gesta, bi rekel, moderne, gibke vladne usmeritve. In tretja, ne da bi imeli 
kakšne druge račune, v vseh odzivih na naravne nesreče, se je vladna koalicija odzivala, hitro, 
učinkovito in pravično. Hvala lepa. 
 
KARL ERJAVEC: Spoštovani predsedniki strank, spoštovani novinarji. Danes je potekal zadnji 
sestanek koalicije, zato je prav da govorim samo pozitivno o koaliciji. Bi bilo nespodobno, da bi bil 
kritičen. Vendar kdor dela, dela včasih tudi kakšne napake, in to ni nič hudega. Lažje je samo opazovati 
in kritizirati, kar počne zelo intenzivno v tem trenutku opozicija. Stranka DeSUS je po svojem programu 
malce različna, malce specifična od ostalih treh strank koalicije, zato morda so bile tudi kdaj kakšne 
praske. Moram pa reči, da mi smo šli v to koalicijo zato, da bi izboljšali položaj zlasti upokojencem in 
lahko ugotovim, da je bila to prava poteza - tako za vladno koalicijo kot tudi za samo stranko DeSUS. 
 
 Mi kot stranka smo dokazali, da smo državotvorna stranka. Prvič smo imeli tudi svojega ministra, za 
katerega lahko samega sebe ocenjujem, da je dobro opravil naloge, saj ni ostala nobena nerealizirana 
naloga, od delno realiziranih pa moram reči, da gre zlasti za naloge, ki se stalno opravljajo in niso 
vezane na mandat. Moram reči, da sem zadovoljen, da smo spremenili formulo usklajevanja pokojnin s 
plačami. Veste, da takrat je bil pravi vihar s strani opozicije, s strani ekonomistov, da bo to zlom javnih 
financ, da bo moral minister Bajuk odstopiti, če bo takšna formula sprejeta. Danes vidimo, da temu ni 
tako. Tudi zelo sem vesel, da smo tretjinski delež Zavarovalnice Triglav prenesli na Zavod za 
pokojninsko in invalidsko zavarovanje, da je bila v okviru davčne zakonodaje tudi sprejeta seniorska 
olajšava. Potem, da je bila sprejeta kompromisna rešitev glede zakona o socialnih transferjih, kar kaže 
na to, da potem, ko je nastopila inflacija in ki je dejansko prizadela naše državljanke in državljane, da je 
vlada marsikaj postorila, da bi ublažila te tegobe.  
 
Povedano je bilo, da smo se na sestanku tudi pogovarjali glede bodočega sodelovanja. Stranka 
DeSUS je odprta do vseh, seveda bomo pa pogojevali naš vstop s kakšno novo koalicijo, novo vlado s 
tem, da bo treba še kaj postoriti za upokojence, invalide in za tiste, ki so socialno najbolj ogroženi. 
Mislim, da ta vlada, ta koalicija je mnogo postorila za večjo gospodarsko učinkovitost, za večjo 
zaposlenost, za dobro gospodarsko rast. In če ne bi bilo inflacije, bi imeli idealne gospodarske 
rezultate. Mislim pa, da naslednja koalicija se bo pa morala tudi usmeriti k tem, da bo treba okrepiti 
socialno državo, okrepiti materialni položaj tistih, ki so v tej državi najbolj ogroženi. Če bo to možno, če 
bo možno, da bomo uresničevali ta naš program, potem ne vidim nobenega problema, da ne bi vstopili 
v neko podobno koalicijo.  
 
Moram reči, da stranka DeSUS se je v bistvu na podlagi svojega dela v tej koaliciji tudi politično 
pozicionirala v slovenskem političnem prostoru, zato tudi z veseljem pričakujem državnozborske volitve 
in sem prepričan, da bomo lahko še marsikaj dobrega storili za Slovenijo. 
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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Samo še pojasnilo glede te statistike in pregleda nekaterih 
rezultatov v tem mandatu. Ta statistika in tudi večina tega pregleda je vezana na koalicijsko pogodbo. 
To ni vse, kar se je dogajalo v tem mandatu. Kot že prej rečeno, je še najmanj 700, 800 ukrepov, ki so 
bili  sprejeti in to pomembni in ki niso v koalicijski pogodbi, ker je pač bilo potrebno reagirati na stvari, ki 
so prihajale ali pa na izzive, ki smo jih prevzeli takoj po tem, ko je bila koalicijska pogodba podpisana. 
Največje znotraj tega je bilo ravno predsedovanje Evropski uniji. Tako da bo na koncu mandata tudi 
vlada predstavila rezultate tega mandata. Mislim, da bo enako sprejel državni zbor in takrat se bo 
dobila kompletna slika vsega tega, kar se je zgodilo v tem mandatu. Kakšno kratko vprašanje? 
 
PETRA BEZJAK (TV SLOVENIJA): Ko sem poslušala SDS-ov program je bilo rečeno, da se bodo 
odnosi s hrvaško začeli intenzivneje reševati leta 2009, pa me zanima, zakaj se niso že sedaj, saj so 
tudi del koalicijske pogodbe? Kot drugo, mislim da za ljudi zanimivo vprašanje je, zmanjšanje čakalnih 
vrst v zdravstvu - kaj ste naredili na tem področju? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Gre za ta poudarek v programu je vezan ravno na osnovo, ki je 
bila vzpostavljena v tem mandatu. Kot veste je, o tem sem govoril prej, vlada ustanovila dve mešani 
komisiji, ki pripravljata rešitve. Računamo, da bodo variante rešitev, ali pa predlogi usklajenih rešitev 
tudi s sosednjo državo nekje na razpolago do konca tega leta, ali v začetku naslednjega leta, kar 
pomeni, da bo takrat nastopilo obdobje, ko se bomo lahko dejanski implementaciji rešitev tudi približali, 
skratka to, kar je zapisano v programu, ni zapisano zaradi neke subjektivne želje ali pa ocene, ampak 
na osnovi nekih realnih predvidevanj, ki pa temeljijo na korakih, ki smo jih naredili v tem mandatu. 
 
Kar se tiče čakalnih vrst, je Ministrstvo za zdravje pred kratkim objavilo na svoji spletni strani in mislim, 
da tudi v svojem glasilu, stanje po Sloveniji za vsako bolnišnico in za vsako dejavnost posebej. Iz tega 
pregleda se točno vidi, kje so problemi in kje niso problemi. Vidi se tudi, da je za isti zdravniški poseg v 
neki bolnici vrsta, v drugi je ni. Kar seveda sedaj, ko je ta pregled narejen in je ta slika popolna, 
omogoča tudi samim pacientom, da sami vplivajo na skrajšanje teh čakalnih vrst. Za naprej je 
predvidena tudi posodobitev upravljanja s čakalnim časom, če lahko temu tako rečem, v smislu 
elektronskega naročanja, elektronskega preverjanja in tudi elektronskega pridobivanja tistih informacij, 
ki jih je potrebno prej pridobiti. Tako da ljudem ni treba 5-krat iti nekam za en pregled, da se enkrat 
pregleda. Skratka, tukaj je veliko manevrskega prostora. Že rezultati, ki so bili doseženi v zadnjih treh 
letih, če pogledate ta pregled po bolnišnicah in dejavnostih kaže, da ob istem denarju, istih sredstvih, 
ob istih stroških in porabi bistveno manj časa pacientu pa tudi zdravnikov, možnost skrajšati čakalne 
vrste in po tej poti se bo šlo tudi v prihodnje. 
 
KSENIJA KOREN (VEČER):Kaj pa poziv gospoda Podobnika k nekako usklajenemu delovanju v 
predvolilnem času? Kako predsedniki ostalih strank gledate na to? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Osebno, če govorim zase in za stranko, ki jo vodim, ne vidim 
nobenih razlogov, da koalicija v tem času ne bi nastopala na podlagi tega, kar je skupaj dosegla. Tega 
je zelo veliko. Rezultati te koalicije so, če jih primerjate z rezultati koalicij v prejšnjih mandatih, znatni. 
Res je, da so doseženi tudi na podlagi tega, kar je bilo narejeno prej, mi tega ne zanikamo. Ta koalicija 
ni prevzela urejanja nekih zadev, kjer bi bilo totalno vse treba spremeniti. Mi smo že na začetku 
povedali, da rešitve, ki so dobre, bodo ohranjene in so bile ohranjene in da bomo dopolnili tiste, ki jih 
pač potrebno dopolniti. Tako smo se pač ravnali. Tudi, če objektivno gledamo, če vzamemo za osnovo 
primerjav tudi statistiko, ki ne pove vsega, pove pa vseeno veliko, je možno realno stehtati, kaj je ta 
koalicija dosegla. Mislim, da bi naredili veliko napako, če bi zdaj iz te neke skupne podlage skušali 
delati razlike.  
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Seveda je ta koalicija imela tudi probleme. Ni koalicije, kjer ne bi prihajalo do razhajanj. V kolikor takih 
situacij ne bi bilo, tudi koalicije najbrž ne bi bilo, oziroma bi bila potrebna najbrž samo ena stranka, 
ravno zaradi tega, ker so različne stranke, ker je bilo potrebno uskladiti različne programe, smo tudi 
naredili koalicijo in podpisali koalicijsko pogodbo. Če pogledate, teh primerov, kjer je prihajalo morda do 
večjih razlik in primerov, kjer enostavno niti niste opazili, da je koalicija usklajena, potem to razmerje 
kaže, da je koalicija dobro delovala. Predvsem zaradi dobre komunikacije med izvršilno ravnjo in 
zakonodajno ravnjo, seveda tudi zaradi intenzivnega sodelovanja. Dva tisoč srečanj vodij naših 
poslanskih skupin v treh letih in pol, je številka, ki kaže o zelo intenzivni komunikaciji. 
 
SUZANA LOVEC (POP TV): Zanima me, dosti se je govorilo o šibkih členih te koalicije, vaš pogled na 
to, kdo je bil najšibkejši člen te koalicije? In gospod Erjavec mogoče kolikokrat, ste šteli, ste zagrozili, 
da boste izstopili iz koalicije v tem mandatu? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Če bi bil nek člen dejansko zelo šibek, potem bi verjetno počil 
v tem času. Koalicija je šla skozi naporne izzive, na katere je bilo potrebno odgovarjati, kot že rečeno ni 
bilo nobene zares strateške odločitve za to državo, kjer se ne bi uskladili znotraj koalicije. Pri večini 
takih odločitev smo se uskladili tudi širše. Če pogledate izpiske glasovanja o ključnih reformnih zakonih, 
boste videli, da je število glasov pod temi zakoni, ki so podprli te zakone, to zakonodajo bistveno, 
bistveno večje od števila glasov, ki jih ima koalicija. Tudi, ko je šlo za drugo glasovanje o številnih 
rešitvah. Državni svet je dal kar nekaj vetov na odločitve, je koalicija praktično, z izjemo enega ali dveh 
primerov, vedno zbrala dovolj glasov.  
 
O nekem zelo šibkem členu ne bi govoril. Govoril bi o tem, da kljub težavam, ki smo jih imeli, je to prva 
koalicija v zgodovini samostojne slovenske države, ki zaključuje mandat v enaki sestavi kot ga je 
začela. Vesel sem, da tudi vsi moji kolegi, ki so tudi kolegi v vladi, zaradi tega je bila koordinacija lažja, 
stojijo tukaj z mano v isti sestavi kot takrat, ko smo podpisovali koalicijsko pogodbo. Nobenih menjav ni 
bilo tukaj, kar seveda pomeni, da je bila koalicija postavljena na neke trdne temelje in ti trdni temelji so 
pa lahko samo neke skupne vrednote in tiste točke v programu, ki izražajo neko bistvo in jaz mislim, da 
je bila ta naša koalicija takšna. Očitno meni ne verjamete dokler tudi predsednik največje stranke tega 
ne potrdi. Prosim. 
 
KARL ERJAVEC: Dejstvo, da stojim danes tu pred vami, dokazuje, da DeSUS ni bil Črni Peter te 
koalicije. Pri sestavljanju koalicijske pogodbe smo se izognili ideoloških tem in mislim, da je bilo prav 
tako, ker ljudi zanima le gospodarski razvoj, blagostanje. Kolikokrat smo pa zagrozili, da bomo odšli, pa 
ne vem prešteti. Bilo je mnogokrat, ampak vedno takrat, ko smo bili pritisnjeni ob zid - morda pri vojni 
zakonodaji- če bi šla naprej z nejasno dikcijo, ker bi s pravno telovadbo lahko marsikaj dosegli. Mislim, 
da ni bilo nikdar toliko kritično, da bi zares odšli, nenazadnje vmes je bila tudi zaupnica tej vladi in 
DeSUS se je takrat državotvorno obnašal, zlasti zato, ker je bilo pred nami še predsedovanje Svetu 
Evropske unije in se je Slovenija kot taka izkazala stabilna država, kot dozorela demokratična država.  
 
JANEZ PODOBNIK, dr. med: Povedal bi eno misel, da je trdnost vladne koalicije, kar je v bistvu 
paradoks, ker smo v predvolilnem času tako rekoč, je blagodejna za državo, je dobra za državljane, 
dobra je za gospodarstvo in vse sisteme, ki živijo predvidljiv način opravljanja svojih sistemov. 
Odgovorna koalicija zna vgraditi v svoje mehanizme načine, kako razrešuje takrat, ko pride do 
problema, do spora do tistih tednov ali dnevov. To je sestavni del vsake koalicije. Imam izkušnje iz 
delovanja nekaterih drugih sistemov, prejšnjih. Ta je imela pomembno novost - da smo se o odprtih 
vprašanjih zelo odkrito pogovarjali, našli rešitev in kompromisna rešitev ni šla na škodo vsebine nekega 
problema. Ni šlo za neko porivanje problema pod preprogo, ampak za čim boljšo rešitev. Tukaj tudi 
vidim zelo dober kapital, še ne v celoti uresničen kapital te koalicije in tu je njena potenca, da če dobi 
mandat na volitvah, da pravzaprav ta svoj politični slog in ta know how vgradi v še en mandat. Hvala 
lepa. 
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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Vsem trem kolegom, s katerimi smo šli skupaj skozi precej 
zahtevne čase, zdržali skupaj in mislim, da prispevali tudi k dobrim rezultatom, Slovenija v tem 
mandatu, še posebej v zadnjem letu, ko je bil pred nami ta ključni izziv mandata, se pravi vodenje 
Evropske unije, zahvaljujem. Postavili smo dobro osnovo tudi za sodelovanje v prihodnje. Hvala lepa. 
 

 
 


